
Protokół nr 24.16

z posiedzenia Komisji Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, 
które odbyło się w dniu 24 listopada 2016 roku w godzinach 1230– 1340

Obrady Komisji otworzył i prowadził w pierwszej części posiedzenia Wiceprzewodniczący
Komisji Andrzej Surynt a od  pkt. 7 porządku obrad - Przewodniczący Komisji Andrzej Koc.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji w/g załączonej listy obecności; na 12
członków  Komisji  w posiedzeniu uczestniczyło 10. 
W związku z tym obrady obu Komisji  i podejmowane decyzje są prawomocne.   
W posiedzeniu obu Komisji nie uczestniczyli radni: Nikodem Kemicer i Krzysztof Wiloch.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Naczelnik Wydziału Edukacji –  Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Promocji Sportu i Kultury – Piotr Gałuszka,
• Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Konrad Siemienkiewicz,
• Pełnomocnik  Prezydenta  ds.  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  -  Maciej

Juchniewicz,
• Prezes MMA TIM Ełk – Marian Zalewski,
• Radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski.

Pkt.1 Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
Wiceprzewodniczący Komisji Andrzej Surynt po stwierdzeniu quorum pozwalającego na

podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 12.30 otworzył posiedzenie Komisji witając
członków Komisji oraz gości.
Następnie zapytał o uwagi do przekazanego wcześniej porządku posiedzenia informując, że
porządek obrad uzupełniony zostanie o następujące punkty:
pkt. 4. Wskazanie dwóch osób do Komisji oceniającej złożone wnioski,
pkt.  5.  Wytypowanie  trzech  przedstawicieli  Rady  Miasta  Ełku  do  prac  w  Kapitule  ds.
stypendiów i nagród sportowych,
 –  zgodnie z załączonym pismem Prezydenta Miasta.
Komisja  nie wniosła uwag i w obecności 8 radnych; jednogłośnie, 8 głosami „za” przyjęła
zmieniony porządek posiedzenia:
Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Prezentacja działalności MMA TEAM Ełk.
4. Wskazanie dwóch osób do Komisji oceniającej złożone wnioski.

5.  Wytypowanie trzech przedstawicieli Rady Miasta Ełku do prac w Kapitule ds. stypendiów i
nagród sportowych.
6. Projekt budżetu miasta Ełku na 2017 rok.

7. Opinia Komisji do projektów uchwał:

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2016-2027,

2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na rok 2016,  

3) innych  z  porządku  sesji  Rady  Miasta  zaplanowanej  na  dzień  29  listopada  2016  r.
i dotyczących prac Komisji.

8. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Pkt. 2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
Wiceprzewodniczący  Komisji  Andrzej  Surynt  poinformował  radnych,  że  protokół

Komisji był do wglądu w Biurze Rady Miasta; czy są uwagi?



Członkowie  Komisji  nie  zgłosili  uwag  i  jednomyślnie  –  poprzez  aklamację  przyjęli
protokół Nr 23.16 z dnia 20 października 2016 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.
   
Pkt. 3.  Prezentacja działalności MMA TEAM Ełk.

Trener i prezes klubu Marian Zawadzki powiedział na wstępie, że Klub istnieje od 7 lat przy
SP nr 7. Tworzą go zawodnicy, młodzież i dzieci trenujący mieszane sztuki walki. Klub bierze
czynny  udział  w  turniejach  i  galach  MMA o  randze  ogólnopolskiej  z  bardzo  wysokimi
osiągnięciami. 
Obecnie w klubie trenuje 40 osób. Były jednak momenty, że było to 100 osób. Ze względów
bezpieczeństwa musimy jednak ograniczać grupę.
Najważniejsze osiągnięcia:
* I mistrzostwa Polski Amatorskiego MMA w Warszawie - 1 złoty medal,
* Ogólnopolski turniej MMA w Sochaczewie. * 2 złote medale * 1 srebrny medal,
* Otwarte Mistrzostwa Polski Viet Vo Dao w Wołominie. * 3 złote medale * 6 srebrnych * I
miejsce Drużynowo w Polsce,
*  Międzynarodowe  Otwarte  Mistrzostwa  Polski  Viet  Vo  Dao  Juniorów  i  Młodzików  w
Zielonce/k Warszawy * 3 złote medale * 2 srebrne * I miejsce w Polsce,
* Mistrzostwa Polski Północnej Amatorskiego MMA w Olsztynie. * 1 złoty medal * 1 srebrny
* Puchar Polski Centralnej Amatorskiego MMA w Sochaczewie. * 2 złote medale * 1 brązowy
* Otwarte Mistrzostwa Polski Viet Vo Dao w Węgorzewie * 11 złotych * 5 srebrnych * 3
brązowe * I m drużynowo,
* Amatorska liga MMA- ALMMA 9 w Sochaczewie * Kategoria junior- I m drużynowo,
* Mistrzostwa Polski w Toruniu * Drużynowo II miejsce w Polsce,
18-19 wrzesień AKSW -- Amatorska Konfrontacja sztuk walki w Ełku. * I m drużynowo,
* Amatorska Liga MMA- Puchar Polski w Teresinie * II miejsce w Polsce,
* Mistrzostwa Polski Północnej w Olsztynie * 2 srebrne * 3 brązowe.
Jesteśmy klubem, który cały czas się rozwija. Bierzemy udział w pokazach i zawodach,  gdzie
promujemy miasto i klub. Dwukrotnie otrzymaliśmy Sportową Markę Miasta.
Jedyny problem, to ograniczone warunki do treningów.

Radny Ireneusz  Dzienisiewicz  –  jest  to  jeden  z  pierwszych  klubów w Ełku,  który  od
początku istnienia miał pomysł na siebie, własne logo i kolorystykę. Zrobiła się to najsilniejsza
dyscyplina sportowa w naszym mieście i w Polsce. Dobrze się sprzedaje i niezmiennie od lat się
udaje. Ten klub pokazuje, że jeśli jest coś dobrze zorganizowane, to się udaje.

Pkt  4. Wskazanie dwóch osób do Komisji oceniającej złożone wnioski.
 Wiceprzewodniczący  Komisja  Andrzej  Surynt  zapoznał  zebranych  z  pismem

PSK.423.2.1.2016 z dnia 24 listopada 2016 r. dotyczącym wskazania dwóch osób do prac w
Komisji oceniającej złożone wnioski, zgodnie z załącznikiem do Uchwały nr VIII.88.15 Rady
Miasta Ełku z dnia 30 czerwca w sprawie warunków i trybu finansowania rozwoju sportu w
Ełku – pismo w załączeniu do protokółu.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 6 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 2
głosach „wstrzymujących”  wskazują następujących radnych:
1) radnego Tomasza Dawidowskiego (wyraził zgodę),
2) radnego Tomasza Rafała Kłoczko (wyraził zgodę).

Pkt  5.Wytypowanie  trzech przedstawicieli  Rady Miasta  Ełku do prac w Kapitule  ds.
stypendiów i nagród sportowych.

Wiceprzewodniczący  Komisja  Andrzej  Surynt  zapoznał  zebranych  z  pismem
PSK.423.24.1.2015  z  dnia  22  listopada  2016  r.  dotyczącym  wytypowania  trzech
przedstawicieli Rady Miasta Ełku do prac w Kapitule ds. stypendiów i nagród sportowych,
której obrady zaplanowano na 2017 rok – pismo w załączeniu do protokółu.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 6 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 2
głosach  „wstrzymujących”  proponują  następujących  radnych  do  prac  w  Kapitule  ds.
stypendiów i nagród sportowych:



1) radnego Tomasza Dawidowskiego (wyraził zgodę),
2) radnego Tomasza Rafała Kłoczko (wyraził zgodę),
3 radnego Michała Zdzisława Tyszkiewicza (wyraził zgodę).

Pkt  6. Projekt budżetu miasta Ełku na 2017 rok.
 Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  na  wstępie  podstawowe  założenia

kształtujące projekt budżetu miasta Ełku na 2017 rok.
Wydatki  bieżące  oparte  zostały  na  poziomie  planu  z  budżetu  2016  r.  powiększone  o
poszerzone zadania z zakresu edukacji, sportu, utrzymania zieleni. W budżecie znajdują się
środki  na  współpracę  i  rozwój  aktywności  mieszkańców  w  ramach  sektora  pożytku
publicznego  i  inicjatywy  lokalnej,  czy  też  na  poprawę  bezpieczeństwa  zdrowotnego
mieszkańców, pomocy społecznej, edukacji czy sportu.
Znaczny wzrost wydatków występuje w wydatkach bieżących w związku ze zwiększeniem
środków na program 500+.

Wydatki  majątkowe  w  2017  roku  zaplanowano  w  wysokości  65,6  mln  zł.  Główne
kierunki  wydatków  to  transport  i  łączność  –  głównie  ul.  Suwalska,  Kolonia,  Wojska
Polskiego,  gospodarka  komunalna  –  tereny  parkowe  i  podwórka  oraz  kultura  i  ochrona
dziedzictwa narodowego – Ełcka Kolej Wąskotorowa.
Dochody budżetu Miasta w wysokości 261 483 808 zł, z tego: dochody bieżące w wysokości
215 015 720 zł, dochody majątkowe w wysokości 46 468 088 zł
Wydatki budżetu Miasta w wysokości 276 225 455 zł, zgodnie z załącznikiem nr 2, z tego:
wydatki bieżące w wysokości 210 668 103 zł, wydatki majątkowe w wysokości 65 557 352
zł.
Wydatki majątkowe w 2016 roku w wysokości 65 557 352 zł, w tym:
-  inwestycje  i  zakupy  inwestycyjne  –  63  490  510  zł,  pozostałe  wydatki  majątkowe
– 2 066 842 zł 
Wydatki  na  programy  i  projekty  realizowane  ze  środków  pochodzących  z  funduszy
strukturalnych  i  Funduszu  Spójności  oraz  pozostałych  środków  pochodzących  ze  źródeł
zagranicznych nie podlegających zwrotowi w wysokości 56 713 421 zł.
Ustalony przy tych założeniach wynik budżetu to deficyt w wysokości 14,7 mln zł. 
Źródłem  pokrycia  deficytu  budżetowego  w  wysokości  14.741.647  zł  są  przychody
pochodzące:
- z zaciągniętych kredytów - 14 000 000 zł,
- z wolnych środków z lat ubiegłych –741 647 zł.
Limity zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów na:
- finansowanie przejściowego deficytu budżetu – 5 000 000 zł,
- planowanego deficytu budżetu –14 000 000 zł.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański dodał, że z ważniejszych działań związanych ze
sportem i turystyką jest  dofinansowanie Muzeum Historycznego, które planuje realizację
zadań związanych z rewitalizacją i zagospodarowaniem terenu Ełckiej Kolei Wąskotorowej.
Chcemy by były budynek stacji EKW stał się obiektem muzealny, wystawowym.
Z kolejnych działań m.in:
- rozpoczynamy budowę hali sportowej przy Szkole Sportowej przy ul. Suwalskiej,
- stypendia i nagrody sportowe za szczególne osiągnięcia sportowe,
- kontynuacja „Mały sport na wielkich osiedlach”,
- dalsza realizacja ścieżek rowerowych (przy Centrum Edukacji Ekologicznej),
- najważniejszą pozycją jest Miejskie Ośrodek Sportu i Rekreacji. W 2017 roku planujemy
rozpoczęcie  realizacji  nowej  plaży  miejskiej.  Wzrost  wydatków  w  MOSiR  został
spowodowany m.in.  wyższymi  kosztami  energii  elektrycznej  -   oświetlenie  górnej  płyty
boiska, która jest bardzo intensywnie eksploatowana.

Dyrektor MOSiR Konrad Siemienkiewicz dodał, że wzrost kosztów jest spowodowany
wydatkami, które są pilne i nie można ich dłużej odkładać.



Dotyczy to  m.in.  konieczności  wymiany hali  lodowiska,  gdzie  również trzeba wymienić
podbudowę. Zajmuje się tym Zespół Inwestycji sp. z o.o.  Kolejna ważna rzecz, to remont
przepompowni  przy Parku  Wodnym.  Wzrastają  również  koszty  opłaty za  badanie  wody
prawie 4-krotnie.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Michał Tyszkiewicz – hala sportowe przy SP nr 5 przy ul. M.M. Kolbe – czy w
2017 roku są planowane jakieś remonty?

Dyrektor MOSiR Konrad Siemienkiewicz – wszystkie drobne naprawy będziemy starali
się  wykonać we własnym zakresie.  Do rozwiązania jest  problem uginającej  się  podłogi.
Trzeba  dokonać  nawiertów  i  sprawdzić  kamerą,  co  się  dzieje  pod  spodem.  Na  pewno
zaczekamy  z  tym  do  sezonu  wakacyjnego.  Przymierzamy  się  do  częściowej  wymiany
sprzętu  na  siłowni.  Obiekty  są  wykorzystywane  na  bieżąco  i  te  potrzeby  cały  czas  się
zmieniają.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Bogusław Wisowaty -   poruszył  temat możliwości
wykorzystania  laboratorium  biologicznego  działającego  w  Paku  Naukowo-
Technologicznym do badań wody w Parku Wodnym. Laboratorium stara się o akredytację
i pewnie badania byłyby tańsze.

Dyrektor MOSiR Konrad Siemienkiewicz powiedział, że część badań może robić ełcki
SANEPID, część jednak jest wykonywania poza Ełkiem. Dlatego też jeśli to laboratorium
uzyska akredytacja na pewno z takim wnioskiem zapytaniowym wystąpimy.

Członkowie Komisji  zapoznali  się  z projektem budżetu miasta  Ełku na 2017 rok.  Opinia
Komisji zostanie przegłosowana na następnym posiedzeniu w miesiącu grudniu br.

Pkt  7. Opinia Komisji do projektów uchwał:
1)Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2027, który obejmuje zmiany:
W załączniku nr 1 zmiany w roku 2016, w tym:
1. Zwiększa się dochody budżetowe o kwotę 528 045 zł, w tym:
a)  dochody  bieżące  zwiększa  się  o  kwotę  434  663  zł  (zwiększenie  z  tytułu:  opłat
pobieranych przez Park Naukowo – Technologiczny w Ełk – 5 772 zł – dział 730 rozdział
73006, dotacji na zadania zlecone z zakresu administracji publicznej – 113 260 zł – dział 750
rozdział  75011,  opłaty  targowej  –  60 000  zł  –  dział  756  rozdział  75615,  dochodów
uzyskanych przez przedszkola – 150 000 zł – dział 801 rozdział 80104, dotacji na zadania
własne w opiece społecznej – 23 565 zł – dział 852 rozdział 85213, dotacji na zadania zlecone
– Karta Dużej Rodziny – 266 zł – dział 852 rozdział 85295, dochody z Powiatowego Urzędu
Pracy  –  4 800  zł  –  dział  852  rozdział  85219,  dotacji  z  Funduszu  Ochrony  Środowiska
– 77 000 zł – dział 900 rozdział 90095),
b) dochody majątkowe zwiększa się  o  kwotę 93 382 zł  (dotacja  z  budżetu  państwa na
resortowy program edukacyjny „Maluch” – 93 382 zł – dział 853 rozdział 85305).
2. Zwiększa się wydatki budżetowe o kwotę 486 480 zł, w tym:
a) wydatki bieżące zwiększa się o kwotę 391 538 zł (zwiększenie: na wydatki remontowe 
w  gospodarce  mieszkaniowej  –  34 000  zł  –  dział  700  rozdział  70095,  ,  zwiększenie  na
administracje rządową – 49 321 zł – dział 750 rozdział 75011, wydatków Urzędu Miasta –
63 939 zł – dział 750 rozdział 75023, oświatę i wychowanie – 141 365 zł – dział 801, pomoc
społeczną 5 066 zł – dział 852, świetlice szkolne – 8 635 zł – dział 854 rozdział 85404, na
opracowanie audytów oświetlenia – 77 000 zł – dział 900 rozdział 90015, na administrowanie
targowiskiem – 42 000 zł – dział  900 rozdział  90095,  zmniejszenie wydatków bieżących
Parku Naukowo – Technologicznego – 29 788 zł – dział 730 rozdział 73006), 
b) wydatki  majątkowe  zwiększa  się  o  kwotę  94  942  zł  (zwiększenie  wydatków na:
realizację  programu  „Maluch”  w  Przedszkolu  Ekoludki  –  93 382  zł  –  dział  853  rozdział
85305, zakupy inwestycyjne w Parku Naukowo – Technologicznym – 35 560 zł – dział 730
rozdział 73006, zmniejszenie wydatków na instalacje c. o. w budynku przy ul. Grajewskiej 6
– 34 000 zł – dział 700 rozdział 70095),



3. Zmniejsza się przychody budżetu 2016 o kwotę  41 566 zł z tytułu wolnych środków.
    Deficyt budżetu wyniesie 6 736 407 zł. 

2)  Skarbnik  Miasta  Jarosław Wróbel  omówił następnie  projekt  uchwały  w sprawie  zmian
w budżecie miasta Ełku na 2016 rok w części dotyczącej prac komisji. Proponowane zmiany
obejmują:
w  pkt.VI)  w  zakresie  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział
Promocji, Sportu i Kultury:
Zmiany w planie wydatków budżetowych Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Ełku są
spowodowane potrzebą dostosowania środków finansowych do aktualnego zapotrzebowania,
w tym m.in:
-  w rozdziale  92604:  zmniejszenie  wydatków związanych  ze  skróceniem okresu otwarcia
Parku Linowego, zwiększenie wydatków na energię w związku ze wzrostem cen, budową
zaplecza sportowego w budynku Parku Wodnego oraz oświetleniem górnej płyty Stadionu,
wzrost  kwoty  wydatków  remontowych  (naprawa  instalacji  elektrycznej,  naprawa  maszyn
czyszczących, samochodu),
-  w  rozdziale  92695:  zwiększenie  wydatków  związanych  z  zamówieniem  nagród  na
wydarzenia, zwiększenie wydatków związanych z opłatą za prawa autorskie ZAIKS.
Ponadto wpłynęły jeszcze dwie autopoprawki:
1.  dotycząca  imprezy  organizowanej  przez  MOSiR  „Tropem  Wilczym  –  Bieg  Pamięci
Żołnierzy  Wyklętych”  (m.in.  zakup  550  pakietów  startowych,  ubezpieczenie  OC  ww
wydarzenia) – jest to przesuniecie środków budżetowych.
2.  dotycząca  przesunięcia  środków  budżetowych  powstałych  po  realizacji  inwestycji  w
ramach  inicjatyw  lokalnych  („Świat  dziecka  na  Jeziornej”  oraz  „Nowa  sportowa”)  na
zwiększenie zakresu realizacji następujących zadań w ramach inicjatywy lokalnej:
1) Organy Kościoła NSJ – II etap zwiększenie zaangażowania środków samorządu miasta
Ełku z 27.000 zł do 32.000 zł,
2)  „Oratorium Na  Boże  Narodzenie”  -  zwiększenie  zaangażowania  środków miasta  Ełku
z 5.000 zł do 15.000 zł,
3) „Ełk – miasto bezpiecznego wypoczynku” - zwiększenia zaangażowania środków miasta
Ełku z 6.000 zł do 11.658 zł.
Szczegóły w autopoprawkach.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali
pozytywnie projekt  uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Miasta
Ełku na lata 2016-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  -  jednomyślnie
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Ełku na 2016
rok wraz z dwoma autopoprawkami.

3) Komisja w tym punkcie nie opiniowała  innych projektów uchwał z porządku sesji Rady
Miasta zaplanowanej na dzień 29 listopada 2016 r.           

Pkt. 8. Sprawy różne i wolne wnioski
Przewodniczący Komisji Andrzej Koc powiedział, że 31 grudnia tego roku kończy się

okres trwałości projektu „Szlak Tatarski”  dotyczący m.in.  terenu, gdzie jest posadowiony
obiekt Miejskiego Ośrodka Sportu oraz Park linowy. W tej chwili przechodzi ten teren pod
zarząd miasta i w związku z tym nie zaplanowano w budżecie MOS środków finansowych na
urządzenie kąpieliska, gdyż MOS nie będzie już tego administrował. 

Radny Ireneusz  Dzienisiewicz  –  jak  wygląda  sprawa  subwencji  na  prowadzenie  klas
sportowych na przyszły rok?



Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że właściwy Minister określi sposób
funkcjonowania klas sportowych, czyli pewnie niewiele się zmieni. W algorytmie podziału
części oświatowej subwencji  ogólnej  dla jednostek samorządu  przyjęto współczynnik 1,2
wagi podstawowej dla kas sportowych.

Naczelnik  Wydziału  Edukacji  Stanisław  Zalewski  dodał,  że  te  środki  wynikające  z
zapisów  ustawowych  wystarczają  nam  na  sfinansowanie  wynagrodzenia  nauczycieli  klas
sportowych, natomiast z budżetu miasta dokładamy np. na wyjazdy dzieci na zawody.

W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodniczący Komisji Andrzej Koc podziękował
wszystkim za udział i zamknął posiedzenie Komisji o godz. 13.40.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:  Przewodniczący obrad:
Małgorzata Stachowiak

Andrzej Koc


